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Görkem İldaş: Evet, programımız Işık Üniversitesiyle devam ediyor. Işık Üniversitesi İktisadi ve 
İdari Bilimler Fakültesi İşletme Bölümü öğretim üyesi Sayın Yrd. Doç. Dr. Gamze Karayaz 
konuğumuz hoş geldiniz. İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi İşletme Bölümü öğretim üyesi Yrd. Doç. 
Dr. Aslı Tuncay Çelikel bizimle birlikte siz de hoş geldiniz ve dediğim gibi uzaklardan biraz 
Meksika’dan bir konuğumuz var. Monterrey Tech Üniversitesinden Global Business Programına 
kayıtlı ve şu anda Işık Üniversitesine Yaz Okuluna ziyarete gelmiş, kırmadı o da bize geldi: Carla 
Andrea Martinez Luna hoş geldin Carla. 
 
Carla Andrea Martinez Luna: Merhaba. 
 
Görkem İldaş: Merhaba. Biraz Carla’dan başlayalım istiyorum. Meksika’da üniversite okuyor ve 
İstanbul’a geldi. Işık Üniversitesi zannediyorum bu yaz okulunu biraz anlatacağız. Sadece üniversite 
içinde bırakmadınız onları İstanbul’u da bir gezdiler değil mi? Başka şehirlere de gittiler mi? 
 
Gamze Karayaz: Kendileri gittiler, ama hani bizim bu 3 haftalık programda sadece yakın yerler 
vardı. İstanbul ve çevresi. 
 
Görkem İldaş: Şimdi; biz genelde uluslararası bağlantıları, ilişkileri konuşuyoruz, ama bu 
Erasmus kapsamında gelmedi bu öğrencilerimiz.  
 
Gamze Karayaz: Yok değil. 
 
Görkem İldaş: Bir yaz okulu kapsamında geldiler. Ne kadar sürelik ve niye Meksika’dan? Başka 
ülkelerden gelenler de var mıydı? 
 
Gamze Karayaz: Yok. Bu programda biz sadece Meksika’ya yönelik yaptık bunu. Bu programın 
bir birazdan Carla da anlatır zaten uluslararası global bir işletme programı. Dolayısıyla bunlar her 
sene farklı bir ülkeye gidiyorlar. Programın özelliklerinden bir tanesi ve son senelerinde artık 
buradan da mezun olacaklar. 4. ayağında da Türkiye’ye geldiler. Okulla bağlantılarımız vardı. 
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Anlaşmamız vardı. Onlara uygun özel bir program yapmamızı istediler bizimle. Biz de 
memnuniyetle yaptık. Çünkü bizim içinde değişik bir şey oldu Meksika’dan öğrencilerin gelmesi. 
 
Görkem İldaş: Carla’ya soralım. Have you ever been to Turkey before or is it your first time? 
 
Carla Andrea Martinez Luna: No. This is my first time. 
 
Görkem İldaş: So why is it interesting for you to study in Istanbul, in Turkey, in Işık University? 
 
Carla Andrea Martinez Luna: We know the Turkey is a country really rich history and culture 
and it has influenced from a lot of parts of the world. So it is interesting to see how religion is so 
different. And if I so many interesting things to do and in the university. We wanted to come here 
because we know the Turkey has been growing growing a lot in the last few years. It is an emerging 
market and Mexico is one is as well. So it is interesting to compare both countries. 
 
Görkem İldaş: Let me translate it first. Aslında biraz kültürümüzün zenginliğinden bahsetti di 
mi? Yani ne kadar ilgi çekici bir ülke olduğundan, ekonomisinin büyüklüğünden, büyüyen bir ülke 
olduğundan ve farklı da bir kültürü olması ilgimizi çekti, dedi aslında. Hem dini farklı hem kültürü, 
farklı yaşama bakışı farklı. 
 
Gamze Karayaz: Birçok değişik ülkeleri etkileyip etkilendiğini biliyorlardı zaten. Evet, o da onlara 
çok ilginç gelmiş. Hem Avrupa’da hem Asya’da iki kıtada bir ülkede bunu yapmak istemişler. Biz de 
onlara yardımcı olduk. 
 
Görkem İldaş: Aslında o gençliğimizin profili de etkiliyor sanırım bütün ülkeleri, dünyayı değil 
mi? Yani o sadece ekonomik gelişmelere işaret etmek değil. 
 
Gamze Karayaz: Değil tabii artık her şey global. Belki ona da sorabiliriz zaten. Yani çok önemli 
bugünde öğrencilerin bu şekilde dünyayı gezmiş olmaları. Özellikle onların programı da zaten bunu 
vurguluyor. Her sene değişik ülkelere giderek aradaki farkları, karşılaştırmaları görüyorlar ve çok 
daha hani bugün dediğimiz global bir birey olacaklar. 
 
Görkem İldaş: Evet, evet. Which destinations have you visited in this during your bachelor? 
 
Carla Andrea Martinez Luna: The first year, in the program you have to do a list for summers 
abroad. And in the first one, we went to China to Beijing to the university of International Business 
and Economics. And in the second year, we went to Canada to Quebec to University Laval. The third 
year, my friends were in Argentina but I was doing a double degree program in Germany. So I can 
not go to this summer. And to this summer… 
 
Görkem İldaş: The last one is Turkey for you. 
 
Carla Andrea Martinez Luna: And this is last one. 
 
Görkem İldaş: İlk Çin’e gitmiş bu program kapsamında. 2. olarak Kanada’ya, 3. Arjantin ama 
kendisi Almanya’da bulunmuş ve 4. olarak da Türkiye. Aslında ne kadar önemli yani bu çok farklı 
kültürlerden okulların bunu yapması da önemli. Sizin öğrencileriniz de gidiyor mu peki, bunun gibi 
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mesela 4 tane farklı ülkeye öğrenciliği sırasında gitmiş Carla? Işık Üniversitesi öğrencileri de buna 
sahip mi? 
 
Gamze Karayaz: Bizim onlarınki gibi böyle spesifik böyle her sene gitmelerini zorlayıcı bir 
programımız yok, ama bizim de zaten biliyorsunuz uluslararasılaşmaya çok önem veriyoruz. 
Özellikle bizim fakültede buna benzer teşviklerimiz var. Öğrenciler gidebiliyor. Onlara bunu kredi 
olarak sayabiliyoruz. Dolayısıyla biz onların gitmelerini teşvik ediyoruz. İnşallah, bu programdan 
sonra bizden de Meksika’ya onlara giden olacaktır, diye düşünüyorum. 
 
Görkem İldaş: Would you recommendany Mexicon students to study in Turkey after this 
experience? 
 
Carla Andrea Martinez Luna: Yes, yes definitely I would. It has been… We have been well 
received. The people is very warm with us. They were like hospitality in Turkey is very obvious and 
we have had to seen so any beautiful places we could not imagine. And yes I’m sure I would. 
 
Görkem İldaş: Gittiğin zaman arkadaşlarına da önerir misin diye bir soru sordum Carla’ya 
Meksika’ya. Evet. Çok sıcak Türk insanı, çok fazla bizi etkileyen yer gördük, deneyimledik. Açıkçası 
oldukça güzel ev sahipliği yaptılar diye yorumladı. Aslı Hocam, size de sormak istiyorum. Şimdi; bu 
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi öğrencileriyle yapılan bir şey miydi? Bu gelen öğrenciler kendi 
ülkelerinde de bunu mu okuyorlar ve hani bir denklik var mı ki derslere de girmişler? Böyle sadece 
bir etkinlik kapsamında gezmemişler. Değil mi dersleri de takip etmişler? Dolayısıyla paralel bir 
eğitim mi alıyor zaten? 
 
Aslı Tuncay Çelikel: Evet, biz bu programı aslında dizayn ederken tabii ki bizim için gelen 
öğrencinin İşletme Bölümü öğrencileri olması önemli. Şimdi; biz İşletme Bölümü olarak aslında bir 
ev sahipliği yapıyoruz İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesinin altında. Yani dersler ona göre dizayn 
edildi kesinlikle. Birkaçının aslında ismini verebiliriz derslerin mesela; “İş Dünyasının Yeni 
Dinamikleri” dedik. Ondan sonra “İnsan Kaynaklarında Yeni Akımlar” ondan sonra ve “Emek 
Piyasası”, “Çok Uluslu Firmalar ve Türkiye”. Hep Türkiye odaklı olmasını istedik. Yani daha doğrusu 
karşı taraftan böyle bir istek gelince Gamze Hoca’yla dizayn ederken bu parametre önem kazandı. 
Yani Türkiye’yi görmek ve Türkiye’yle ilgili iş dünyasındaki örnekleri, vakaları işte uygulamaları 
görmeleri gerekiyordu. Güzel firma inceleme gezilerimiz oldu fabrika gezileri. En yenilikçi fabrikayı 
gördüler. Bir şekilde gerçekten orada gösterme şansımız oldu o üretim sürecini. Önemli inovatif bir 
ayrı bir firmayı gördük. Ve tabii ki konuk konuşmacılar çağırdık. Yani sadece bizim akademik 
kadromuzun derslerin hocaları değil aynı zamanda da holdinglerde, büyük firmaların işte genel 
müdürlerini davet ettik. Ve onlardan da hani bire bir böyle uygulandı diye duyma şanslarını elde 
ettiler. Türkçe öğreniyorlar. Ondan sonra hocamız haftada kaç saat öğreniyorlardı? 
 
Gamze Karayaz: Toplamda o 3 haftada 18 saat, 20 saate yakın. 
 
Görkem İldaş: 20 saate yakın Türkçe öğreniyorlar. 
 
Gamze Karayaz: Basit günlük hayatta kullanabilecekleri. We are talking about the you were 
learning Turkish. 
 
Görkem İldaş: Like; hoş bulduk, hoş geldin, nasılsın. 
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Carla Andrea Martinez Luna: “Nasılsın” was the first word. 
 
Görkem İldaş: What about the last word? Üniversite Medya are programming. 
 
Görkem İldaş: Üniversitede ne okuyordu Carla? Hemen ona bakayım bir kendi üniversitesinde. 
What is your subject?  
 
Gamze Karayaz: What are you studying in your university? 
 
Carla Andrea Martinez Luna: It is Business Administration. But it is new program. We are the 
first promotional will be graduated soon. And it is a Global Business Program. 
 
Görkem İldaş: Global İş Dünyası programı mı? İşletme diyelim aslında değil mi bizim işletmemiz 
gibi? Can you please compare your university and Işık University? I mean, what kinds of differents 
have you noticed? 
 
Carla Andrea Martinez Luna: Well, I think I found more similarities than differences. I think 
both schools are very well equipt. The school is really a lot of technology, the library and all the 
facilities are very well designed. And also in our school and I think both schools have the same focus 
entrepreneurial projects and they are trying to have ambition for the future. And also the teaching, 
teaching way of the professors I think is similar. 
 
Görkem İldaş: Şimdi; kendi Meksika’daki üniversitesiyle Işık Üniversitesinde yakaladığın 
herhangi bir farklılık var mı? dedim. Aslında ben farklılıklardan ziyade benzerliklere rastladım, dedi. 
Hani tam donanımlı olmasını vurguladı kütüphanesi, şartları. Bir de profesörlerin öğretme stilleri, 
şeklini de benzettiğini söyledi. Çok aslında böyle çok uzak uzak kültürler de değiliz. Gittiğimiz zaman 
deriz; o sıcaklık var onlarda da bizde de gibi. Ama tabii ki her kültürün de kendine has, biricik 
özellikleri olduğunu düşünülürse. 
 
Gamze Karayaz: Onlarda aynı şeyi hissediyorlar zaten yani hani onlarda bizim gibi bayağı sıcak 
diyelim. Sıcakkanlı insanlar ama ayrı kültür olarak tabii ufak tefek farklılıklarımız var. 
 
Görkem İldaş: How was your culturally shocked when you arrived in Istanbul? Yani herhangi bir 
kültür şoku yaşadın mı diye soruyorum Türkiye’ye geldiğinde Carla’ya? 
 
Carla Andrea Martinez Luna: The first thing you know is the language barrier when you arrived. 
It is really hard to gain your country. When you have no idea what they are trying to ask and even if 
the trying to help but it is really nice to see people even if they don’t understand you. They don’t say 
like okey, goodbye. They stay with you and try to sign language. That is the first thing. 
 
Görkem İldaş: Aslında ilk geldiğimde tabii ki dil bariyeriyle karşılaştım, ama insanlar sizi 
anlamasa da kendinizi iyi hissettirecek derecede de yardımcı oluyorlar, dedi. Bir sorun yaşamadığını 
söyledi. Acaba bizim öğrencilerimiz oraya gittiğinde de aynı şeyleri yaşıyorlar mı? Biraz böyle bir 
geçmişteki o şeyi kırdık sanki. Gidiyor öğrencilerimiz hiç yani dilinde çok yeterli olmasa da, yabancı 
dile çok hakim olmasa da o özgüven yavaş yavaş geldi sanki değil mi? Ne düşünüyorsunuz? 
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Aslı Tuncay Çelikel: Evet, ben yani açıkçası ben Erasmusla beraber bunun çok ileri olduğunu 
düşünüyorum. Bizim kendi sınıflarımızda da gözlemlediğimiz mesela dersimizde bir iki tane 
Erasmus öğrencisi bulunduğu vakit dersin atmosferi tamamen değişiyor. 
 
Görkem İldaş: Bu arada bütün dersleriniz İngilizce oluyor değil mi Işık Üniversitesinde? Her 
bölümü için? 
 
Gamze Karayaz: Güzel Sanatlar Fakültesi hariç. Onlar Maslak’ta ama Şile’deki kampüsümüzde 
bütün… 
 
Görkem İldaş: Hepsi yani %30 falan da değil; bütün dersler İngilizce, hocalarda İngilizce 
anlatıyor. 
 
Gamze Karayaz: Evet, o yüzden zaten böyle programları düzenleyebiliyoruz. 
 
Görkem İldaş: Hiç bilmeyen biri zorlanır mı? Sadece hazırlık yeterli olacak mı o ağır dersleri 
anlamalarında? 
 
Gamze Karayaz: Valla, hazırlık bayağı yoğun. Sanıyorum hazırlığı bitince… 
 
Görkem İldaş: Çok kalan oluyor mu hazırlıkta? 
 
Aslı Tuncay Çelikel: Yani bazen şey yapabiliyorlar, tökezleyebiliyorlar. Ama sonuçta orada bayağı 
ona focus oluyorlar bu yabancı dile. 
 
Gamze Karayaz: İnanıyorlarsa yapabileceğine çok şey yapmıyorlar. 
 
Görkem İldaş: Şimdi; sizin fakültenizde biz 2 öğrencinizle bir gün geçirdik. İşletme öğrencisi. Bir 
gün nasıl geçiyor? dedik ve onunla kamera eşliğinde gezdik. Bakalım nasıl geçmiş İşletme Bölümü 
öğrencisinin bir günü. İzliyoruz. 
 
Gamze Karayaz: Bize de sürpriz. 
 
Görkem İldaş: Evet.  
 
[Kemal Bakioğlu: Merhaba Arkadaşlar, ismim Kemal Bakioğlu Işık Üniversitesi Uluslararası 
İlişkiler 4. sınıf öğrencisiyim. %50 bursla girdiğim okulumuzda başarı bursuyla birlikte %100 bursla 
okumaktayım. Okulumuzda Uluslararası İlişkiler Kulübü Başkanlığı, Uluslararası İlişkiler Bölüm 
Temsilciliği ve Uluslararası İlişkiler Bölümünde burs karşılığında akademik asistanlık yapıyorum. 
Bugün benimle birlikte bir gün geçireceksiniz. Uluslararası İlişkiler öğrencisinin bir gününü hep 
birlikte yaşayacağız. 
Tekrardan merhaba arkadaşlar, bugün benim çalışma günüm. Akademik asistanlığını yaptığım 
hocamın yanına gidiyorum. Birlikte çalışacağımız proje üzerinde detayları konuşacağız. 
Uluslararası İlişkiler Bölümünü siyasete ilgim olduğu ve devletlerin arasındaki ilişkilere ilgili 
olduğum için seçtim. Bu bölümü seçmemdeki en büyük etkenlerden biri günümüz politikasında 
yaşanan sık sık değişmelerdi. Bu değişmeleri takip edebilmek için bölümümüzü seçtim ve ilgi 
duyarak seçtim. Bu bölümü seçecek arkadaşlara tavsiyem; dünya gündemini Türkçe ve yabancı 
kaynaklardan gündelik olarak takip etmeleri ve gündemin gerisinde kalmamalarıdır. Bu çok önemli 
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ve ayrıca arkadaşlar yabancı dillerinizi, dilinizi ve dillerinizi de çok iyi bir şekilde geliştirmeniz 
gerekiyor ki farklı kaynaklardan hem makaleleri hem kitapları hem de haberleri kolayca takip 
edebilin. Benim bu bölümü bitirdikten sonraki hedefim yüksek lisansımı tamamladıktan sonra 
Dışişleri Bakanlığında çalışmak. Ufak tefek farklılıklar da olsa bir günüm böyle geçiyor. Bugün boş 
günümdü. Dersim yoktu. O boş vakitlerimi hocamın yanında çalışarak ve spor yaparak geçirdim. 
Eğer siz de üniversite hayatınızın böyle güzel geçmesini istiyorsanız; sevdiğiniz bir bölümü ve 
kendiniz istediğiniz için seçin. İyice araştırın ve ileride sadece 4 sene olarak üniversite hayatı olarak 
değil ileride de tüm hayatınızı adayacağınız bir mesleği seçin. Benim bir günüm böyle geçti. 
Görüşmek üzere arkadaşlar, kendinize iyi bakın. 
Işık Üniversitesi Uluslararası İlişkiler Bölümünü seçtiğim için kendimi şanslı hissediyorum. Çünkü 
akademik kadromuzun tamamı doktoralarını yurt dışında tamamlamış uzman akademisyenler. 
Eğer siz de her derdinizi anlayan, gittiğiniz zaman hiçbir şekilde geri çevirmeyen akademisyenlerden 
eğitim almak istiyorsanız Işık Üniversitesini seçebilirsiniz.] 
 
Görkem İldaş: Evet. Uluslararası İlişkiler Bölümü öğrencisi bir günü böyle geçiyormuş. Peki, 
İşletme Bölümü öğrencisi Tayfun’un bir günü nasıl geçiyor? İzliyoruz. Bu da sürpriz oldu size. 
 
[Tayfun Türkün: Merhaba, ben Tayfun Türkün, İşletme Bölümü 2. sınıf öğrencisiyim. Tiyatro ve 
Müzikal Kulübünün Başkanlığını yapıyorum. Bugün benimle bir gün geçireceksiniz. Önce ders 
gireceğim. Bakalım sonrasında neler olacak? Evet, şimdi Kültür İşlerinde çalışan arkadaşım 
Caner’in yanına geldik. Caner’le biraz muhabbet edeceğiz. Sonra matematik dersimiz aynı onu da 
alıp derse gideceğim. Aklımda şu mesleği yaparım diye bir şekilde seçmemiştim işletmeyi. Çünkü 
işletmenin birçok çalışma alanı var. Bankalarda çalışabilirsiniz, bir dükkân işletebilirsiniz ya da 
muhasebecilik yapabilirsiniz. Kendimi güzel bir şirkette, iyi bir şirkette iyi bir pozisyonda görmek 
istiyorum ya da onun dışında kendi işletmemi açarak kendi işletmemi geliştirmek istiyorum. 
Malumunuz havalar Şile’de biraz garip bazen sıcak, bazen soğuk, bazen rüzgârlı yani ne giyeceğinize 
karar veremiyorsunuz. O yüzden şimdi hasta olmamak için revire muayene olmaya geldim. 
Kütüphaneye geldik. Dersimizdeki konularla ilgili fikir alışverişinde bulunduk arkadaşlarla ama 
birkaç şeyi anlayamadık. O yüzden biz biraz ders çalışmaya devam edeceğiz. Daha çok zamanımız 
var burada geçireceğimiz. O yüzden şimdi herkese iyi günler diliyorum. Sınavda başarılar. Kampüs 
üniversitesi olarak bazen şehrin içindeyiz bazense dışındayız. Ben bu durumdan çok memnunum. 
Sizin de memnun olacağınıza çok eminim. Hepinizi üniversitemize bekliyoruz.] 
 
Görkem İldaş: Evet, İşletme Bölümü öğrencimizin bir günü de böyle geçti. Şimdi; Meksika’dan 
konuklarımız var dedik. Gelen sorulardan da birkaç arada göz attığım kadarıyla farklı farklı ülkelerle 
de bu anlaşmalar yapılıyor değil mi? Yaz okulu kapsamında olan var. Bunun dışında ikili 
anlaşmalarınızın olduğu var. İsterseniz o konularda biraz bilgi verelim. 
 
Gamze Karayaz: Tamam. Anlatayım biraz bu Erasmus konusunda zaten Işık bayağı ileride 
bildiğim kadarıyla 65-70 tane anlaşması var. Çok da büyük olmadığı için üniversite hani Şile 
Kampüsünde İngilizcede eğitim yaptığı için öğrenciler çok rahat istediği şeylere gidebiliyorlar 
anlaşmalı olarak. Bunun dışında da Erasmus dışında işte uluslararasılaşma özellikle bizim fakültede 
özellikle biz çok önem veriyoruz. Carla’nın programı gibi yaptığımız değişik yaz okulları var. Bir tane 
Alfred Üniversitesiyle Amerika’dan yapılan bir program var. Yine İktisat ve İşletme ve Uluslararası 
İlişkilerin beraber yaptığı. Onun dışında değişik projeler bulmaya çalışıyoruz Avrupa Birliğiyle. Yine 
sadece öğrenci değil hoca getiriyoruz. Farklı programlar yapıyoruz. Geçtiğimiz senelerde de yaptık. 
Devam ediyoruz bunlara dolayısıyla biz fakülte olarak onların yine bir global bir birey olarak 
yetişmesi için hocalar olarak bayağı bir çaba sarf ediyoruz. İşte en son yaptığımız anlaşmada 
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Meksika’yla Carla’nın okulundaydı. Çok memnun kaldık gibi bilmiyorum siz ona da sorarsınız az 
sonra. 
 
Görkem İldaş: Birazdan öğrencilerimiz gelecekler zaten farklı farklı. Evet, öğrencilerimiz 
gelecekler. 
 
Gamze Karayaz: Bu anlaşmayla biz de kendi öğrencilerimizi aslında Meksika’ya göndermek 
istiyoruz. Belki farklı bir şey seneye orada da yapılabilir. 
 
Görkem İldaş: Peki, çok teşekkür ediyorum bu bölüm için. Yine Meksika’dan gelen diğer 
öğrencilerimizde aramıza katılacak birazdan. Carla, thank you for joining us. 
 
Carla Andrea Martinez Luna: Thank you for everybody. 
 
Görkem İldaş: When are you gonna leave? 
 
Carla Andrea Martinez Luna: On July first. 
 
Görkem İldaş: 1 Temmuz’da ayrılacakmış. 
 
Gamze Karayaz: 29’unda program bitiyor. Sonra kendileri biraz daha gezeceklermiş Türkiye’de. 
 
Görkem İldaş: Zaten arada öğrendim. Gaziantep’e gitmişler sadece İstanbul’u da gezmemişler. 
Çok seviyorlar gezmeyi. Birazdan arkadaşlarımız da aramıza katıldığında söyleyeceğiz onlara da. 
Have a nice time in Istanbul. Teşekkür ediyoruz bu bölüm konuklarımıza ve aslında bir akademik 
direktör var koordinatörü var bu yaz okulunun Meksika tarafından sizin gibi. O hocamızla da biz 
röportaj gerçekleştirdik. O geliyor ekrana sonrasında Meksika’dan diğer konuklarımızla birlikte 
karşınızda olacağız, efendim. 
 
[Meksikalı Hoca: Türkiye’ye gelmenin, öğrencilerimize birçok faydaları olacağına inanıyorum. Bu 
ülkeyi ve birçok önemli profesörün eğitim verdiği Işık Üniversitesini tanımak, onlar için iyi bir fırsat 
olacak. Yalnızca Türkiye hakkında değil, aynı zamanda insanlar ve sizlerin sahip olduğunuz 
ayrıcalıklı eğitim gibi çok fazla olumlu şeyler, öğrencilerimizi etkileyecek. Her iki ülkenin de 
arasında çok fazla benzerlikler olduğunu görmek çok ilginç... Meksika’da olduğu gibi burada da öne 
çıkan, heyecanlı bir ekonomi var. Dolayısıyla öğrencilerimiz, Türkiye’ye gelmeden önce, Işık 
Üniversitesine gelmeden önce hiç ummadıkları bazı şeyler tecrübe ediyorlar ve itiraf etmeliyim ki 
biz mutlu bir şaşkınlık yaşadık. Fakat her şey çok önemli bir esasta; Meksika’dan Tech Monterrey ve 
Türkiye’den Işık Üniversitesinin muhteşem bağlantısını sağlamakla başlıyor. Her şeyden önemlisi 
bu andan, burada edindiğimiz bir deneyimden sonra, bu kesinlikle sürmeli… Neden mi? Birçok 
gerçeklikten ötürü… İlkin dünyadaki yüksek kaliteli ortaklıklar kurmak çok zor. Ve Türkiye’de Işık 
Üniversitesinin bağlantılarının düzeyi ve buradaki insanlardan elde ettiğimiz canlılık açısından 
önemli. Bu özel bir şey ve ayrıca biz, farklılıklara, kültürel farklılıklara nazaran çok fazla 
benzerliklerimizin olmasından oldukça etkilendik. Meksika’dan gelen bu ilk öğrenci grubu, onları 
şaşırtan bir şeyleri tecrübe ediyorlar çünkü, bu umduklarının çok daha fazlası. Farklılıklara nazaran 
çok daha fazla benzerliklerimizin olmasından oldukça etkilendik. Meksika’ dan gelen Meksika’da 
alışık oldukları bir kalite, özel imkanlar çevrelerinde, onlara özen gösteren, onlarla aynı düzeyde 
olan insanlar var ve sonra Türkiye’ye geldiklerinde, aynı yüksek düzey eğitim konsepti görmeleri, 
işte bence bu özel… Bu bizi çok mutlu eden bir sürpriz ve her yıl hevesle aynı deneyimleri aynı 
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yollarla edinecek başka öğrenci gruplarıyla olmaya devam edeceğiz. Size teşekkür etmekten başka 
söyleyecek bir şey bulamıyorum, bizim için çok şey ifade eden bu kapıyı açtığınız için teşekkür 
ederim.] 
 
Görkem İldaş: Ve program devam ediyor. Şimdi Işık Üniversitesinden konuklarım var. Programın 
başından beri de belirttiğim gibi bugün çok renkli programımız Meksika’dan da konuklarımız var 
efendim. Buğra Cem Abdullahoğlu İktisadi İdari Bilimler İşletme Bölümü öğrencisi Işık Üniversitesi 
hoş geldin Buğra. Francisco Romero Cuevas is it right pronunciation? Hoş geldin. Monterrey Tech 
Üniversitesinden bu arkadaşlarımız Meksika’da Global Business ikisi de aynı okuyor di mi? You are 
studying at Global Business Program. İşletme diyebiliriz Türkiye’deki haliyle belki de İşletme 
Bölümü öğrencisi. Andrea Ortage Aguirre. Zor birazcık ama. Bu arada yönetmenim diyor ki; Buğra 
sanki Meksika’dan gelmiş de arkadaşımız Türkiyeli gibi geldi bana diyor. Biraz benzerliklerimiz var 
değil mi? 
 
Buğra Cem Abdullahoğlu: Bence öyle yani ben çok benziyorum. Özellikle genç yani genç nesilde 
böyle bir uluslararası yaklaşım var. Yani hepimizde işletme tarzı uluslararası şeyler okuduğumuz 
için böyle bir başka kültürlerle, başka insanlarla çok fazla iletişime geçme şansı buluyoruz. Bu 
Facebook gibi hani bizi oralara bağlayan hani şeylerin olmasıyla hani artık bu nesil biraz daha 
birbirine daha bağlantılı, daha yakın gibi. 
 
Görkem İldaş: Hissediyorsun. Şimdi; yaklaşık 3 hafta mıydı bu program? Biraz önce de belirttik. 
 
Buğra Cem Abdullahoğlu: Yani bir aylık kadar. Evet. 
 
Görkem İldaş: Bir aylık yaklaşık bir süre içerisinde Türkiye’deler. Türkçe derste alıyorlar. Kendi 
alanlarının dışında İstanbul’u tanıma fırsatları oluyor. Hatta biraz önce öğrendik ki Carla İstanbul 
dışından Gaziantep’e bile gitmiş. Arkadaşlara şimdi soralım. Ne gibi tecrübeler elde ettiler diye. Tell 
us about your experiences during this period. 
 
Andrea Ortega Aguirre: Well. It has been really interesting to know such a different culture from 
Mexico. We have learnt a lot from our classes and also our visits like cultural and some companies 
here in Turkey. And we have got to know the people also who have been very nice to us. So it has 
been a very good experience. 
 
Görkem İldaş: And what about you? 
 
Francisco Romero Cuevas: The same. It is very interesting to be here. Istanbul is beautiful and 
it is full of history and culture is very nice. 
 
Görkem İldaş: Aslında çok memnun olduklarını, kültürel anlamda farklı olduğunu belki de tarih 
olarak farklı olduğunu bunu tecrübe ettiklerini söylediler değil mi Buğra? Ve güzel zaman 
geçiriyoruz burada çok güzel karşılandık, dedi. Ekstra kaçırdığımız bir şey var mı? Eklemek 
istediğin. 
 
Buğra Cem Abdullahoğlu: Yok yani onlar içinde çok ilgi çekici olduğundan bahsettiler 
programın. 
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Görkem İldaş: Şimdi; şunu da soralım. Have you spend your time just in Istanbul or you visit 
another cities? 
 
Andrea Ortega Aguirre: We have just visited Gaziantep this weekend. We left on Saturday and 
arrived today before this program. And it was really interesting to see a completely different place 
than Istanbul which is smaller and also it was nice to see this other part of Turkey. 
 
Görkem İldaş: Was in your first time in Turkey? 
 
Andrea Ortega Aguirre: Yeah. 
 
Görkem İldaş: Would you recommend any Mexicon students to study in Turkey? 
 
Francisco Romero Cuevas: Yes, of course. I think it is very important for us from Mexico to 
realize in Turkey more important each day as my fellow say it is a lot of opportunities and it is very 
helpful for us to realize that. 
 
Görkem İldaş: On your personal life as well yeah? Şimdi aslında döndükleri zaman ülkelerinden 
arkadaşlarına da Türkiye’yi acaba tavsiye eder misiniz burada okumaları için, dedim. Evet, zaten 
gün geçtikçe önem kazanan bir ülke bunun da önemini kavradıklarını söylüyorlar aslında. Özel 
sohbetlerimizde de hep bunu dile getiriyorlar ve güzel bir aslında zaman dilimi geçirdiklerini 
belirttiler. Süremizin sonuna geldik. Toparlamak istiyorum ama, ben şunu da merak ediyorum. 
Acaba Türklere Meksika’da okumayı -tam tersini düşünelim- önerir miyiz? Ne düşünüyorlar? Would 
you recommend Turkish students to study in Mexico or to live in Mexico? 
 
Andrea Ortega Aguirre: Yes, definitely. 
 
Görkem İldaş: Why? Why? 
 
Andrea Ortega Aguirre: I think Mexico is very interesting as well. And we have got to know some 
Turkish people like Buğra and we realize that we are not so different. So it might not be such big 
cultural shock to go to Mexico. 
 
Görkem İldaş: Yani büyük bir kültürel şok yaşamayacaklar Meksika’ya gelirlerse çok benziyoruz. 
Buğra gibi de arkadaşlar kazandık. Mutluyuz, dedi. Süremizin sonuna geldik. Ne kadar güzel 
gidiyordu aslında Buğra biraz daha konuşsaydık, ama çok teşekkür ediyorum Buğra’ya da, 
Francisco’ya da, Andrea’ya da. Thank you for joining us. Have a nice time in Istanbul. Sanırım 3-4 
günleri daha var. Bugün ne yapacaksınız çıkışta? 
 
Buğra Cem Abdullahoğlu: Bugün Şile’ye dönecekler. Pazartesi tabii yani dersleri var. Akşam 
planları var mı bilmiyorum. Have you have any plans this evening? 
 
Andrea Ortega Aguirre: No. 
 
Görkem İldaş: Bir teklifin mi var Buğra? Teklifi yayın sonrası yap istersen. Teşekkür ediyoruz. Bu 
hafta da bize katıldınız. Haftaya yine aynı saatte karşınızda olacağız. Cumartesi ve Pazar saat 
14.00’te buluşmak dileğiyle. Hoşça kalın. 
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*** Video burada sona eriyor. *** 


